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Koji lekari će raditi u kovid bolnici u Kruševcu 

Niški klinički centar objavio je spisak lekara, koji su po konkursu zaposleni u novoj kovid bolnici u 

Kruševcu. Ta bolnica sa radom počinje ove nedelje i imaće 641-og medicinskog radnika. 

Izabrano je 126 lekara, 8 farmaceuta, 507 medicinskih sestara i tehničara i drugo medicinsko osoblje. Oni 

u grupama potpisuju rešenja o zaposlenju u kovid bolnici u Kruševcu. 

"Posle višegodišnjeg čekanja na zaposlenje i trajanja volonterskih specijalizacija naša profesionalna 

karijera i budućnost su sada zagarantovani", kaže doktor Milan Mihajlović. 

"Naravno da mi rešava životni status pre svega, ali mi pre svega rešava pitanje posla, želim da radim ono 

za šta sam se školovala", dodaje medicinska sestra Sanja Tomović. 

Konkurs je sproveo Klinički centar Niš. Kažu da se javilo više od 900 kandidata iz svih delova Srbije. 

"Od Prištine do Novog Sada, do Kule do Odžaka, odakle su bili pojedini kandidati, iz cele Srbije su se 

javljali. Mislim da je ovo što Srbija radi za mlade ljude koji su se opredili za medicinsku struku, jedan 

divan i lep potez", ističe v.d. direktora Kliničkog centra Niš Zoran Perišić. 

Zbog ovoga je broj medicinskog osoblja na tržištu rada značajno smanjen, posebno u Nišu i Kruševcu. 

"To je sve uticalo da se smanji broj nezaposlenih dokrora za više od 100 od početka vanrednog stanja, a 

kada je u pitanju medicinsko osoblje sa 4. stepenom kvalifikacija, oko 200 lica je manje na evidenciji", 

naveo je direktor filijale NSZ u Nišu Boban Matić. 



 
 

"Otvara se prilika da svi Kruševljani koji su zdravstveni radnici pronađu posao. Po trenutnoj evidenciji, 

imamo 63 lekara i oko 250 medicinskih sestrara", tvrdi gradonačelnica Kruševca Jasmina Palurović, 

Najveće interesovanje bilo je za lekare i farmaceute. Medicinski radnici posao su dobili za stalno, sa 

probnim periodom od 6 meseci u kome će primati platu. 

 

 

U Srbiju uz negativan pi-si-ar test, od 1. januara skuplje testiranje na lični zahtev 

Vlada Srbije je usvojila nove mere koje je Krizni štab predložio na jučerašnjoj sednici. Mere će stupiti na 

snagu u nedelju 20. decembra. Odlučeno je i da cena testiranja na lični zahtev od 1. januara 2021. 

godine bude 9.000 dinara, umesto 6.000, kolika je sada. 

Nove mere odnose se na ulazak kako domaćih, tako i stranih državljana u Srbiju. 

Imajući u vidu novogodišnje i božićne praznike od kojih nas deli još malo vremena, očekuje se 

tradicionalno veća frekvencija ljudi na svim graničnim prelazima. S cilju sprečavanja širenja koronavirusa, 

ranog otkrivanja zaraženih osoba i zaštite zdravlja svih stanovnika Srbije, Vlada je usvojila nove mere, 

saopšteno je iz Vlade. 

Ulazak u Srbiju biće dozvoljen samo uz negativan pi-si-ar test, ne stariji od 48 sati. Državljani Republike 

Srbije koji ne poseduju negativan pi-si-ar test, moraju biti u kućnoj izolaciji 10 dana. Oni se mogu testirati 

u Srbiji i ukoliko njihov pi-si-ar test bude negativan, više neće biti u obavezi da budu u kućnoj izolaciji. 



 
 

Cena testiranja na lični zahtev za strane državljane od danas iznosi 18.000 dinara, dok je za državljane 

Republike Srbije cena do kraja godine nepromenjena i iznosi 6.000 dinara. Od 1. januara 2021. godine, 

cena testiranja na lični zahtev za domaće državljane biće 9.000 dinara. 

Apel građanima da testiranje zakažu elektronski  

Vlada Srbije poziva sve građane koji žele da se testiraju na lični zahtev da testiranje zakažu "isključivo 

elektronskim putem". 

U skladu sa povećanim brojem testiranja na lični zahtev, koje se očekuje u narednim nedeljama, 

elektronsko zakazivanje od dragocene je pomoći, kako bi se izbegle gužve i redovi ispred kovid 

ambulanti i sprečio rizik od potencijalnog zaražavanja građana. 

Građani, strani državljani sa odobrenim boravkom u Srbiji, kao i strani državljani bez odobrenog 

boravišta (turisti), mogu na jednostavan i brz način da zakažu termin u nekoj od 26 laboratorija u 23 

grada i opštine u Srbiji na adresi eUprave. 

Da bi se koristila usluga eZakazivanje za pi-si-ar testiranje na lični zahtev, nije potrebno da se građani 

registruju na portalu eUprava. Potvrdu da su uspešno zakazali termin dobijaju na imejl koji su naveli, kao 

i SMS poruku. 

"Poštovanje mera i dalje jedini siguran i dokazan način zaštite" 

Vlada Republike Srbije još jednom apeluje da svi građani Srbije budu odgovorni, da vode računa o svom 

zdravlju i zdravlju svojih najmilijih. 

"Poštovanje preventivnih mera i dalje ostaje jedini siguran i dokazan način zaštite od koronavirusa. 

Nošenje maske u zatvorenim prostorima, održavanje razdaljine kao i redovna higijena ruku i dezinfekcija 

prostora su od ključnog značaja za sve nas i jedini put do očuvanja našeg zdravlja", navedeno je u 

saopštenju. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Pelemiš: Ne smemo reći da je situacija dobra kada nije 

Situacija u Srbiji je izuzetno teška i ozbiljna, jer se veliki broj pacijenata zaraženih koronavirusom nalazi 

na bolničkom lečenju, a veliki broj zaraženih je i među zdravstvenim radnicima, ocenio je infektolog 

Mijomir Pelemiš. Direktor Infektivne klinike, doktor Goran Stevanović, ističe da se situacija ne smiruje, a 

da je broj pacijenata sa teškom kliničkom slikom veliki. 

"Zdravstveni radnici su umorni, kapaciteti su puni, ali se uvek nađe mesto za svakog pacijenta", rekao je 

Mijomir Pelemiš nakon sastanka direktora kovid bolnica u Srbiji sa ministrom zdravlja Zlatiborom 

Lončarom. 

Naveo je da je do dolaska vakcine neophodno strogo pridržavanje mera i upozorio da je virus ušao i u 

porodice zdravstvenih radnika. 

"Cele porodice zdravstvenih radnika su zaražene što znači da je sve manje njih koji mogu da brinu o 

pacijentima", rekao je Pelemiš. 

Ističe da ceo svet ima problema, a ne samo Srbija, i da ne sme da se govori da je situacija dobra ako nije. 

Kako kaže, virus jeste mutirao, ali se ništa nije promenilo. 



 
 

"Sve je više teških pacijenata, jer je mnogo ljudi zaraženo, leče se kod kuće i dođu kasno kod lekara. Neki 

lekari leče pacijente u kućnim uslovima, a da za to nisu kvalifikovani", upozorio je Pelemiš. 

Naveo je da u situaciji kada je u bolnicama više od 9.000 zaraženih, kada se povećava broj umrlih i broj 

pacijenata na respiratoru ne može se reći da je situacija dobra. 

"Vakcina daje nadu. Jedan broj zemalja počeo je da primenjuje vakcine i nadam se da ćemo i mi uskoro", 

zaključio je Pelemiš. 

Stevanović: Raste broj pacijenata na bolničkom lečenju 

Na Infektivnoj klinici nema slobodnih mesta, jer koliko u toku dana otpustimo pacijenata toliko primimo 

novih, izjavio je direktor te zdravstvene ustanove Goran Stevanović. 

Naveo je da je takva situacija u svim kovid bolnicama u Srbiji. 

"I dalje raste broj pacijenata koji su na bolničkom lečenju. Sve je više bolesnika koji se u prijemno-

trijažne ambulante javljaju noću. Da li zbog straha da noć dočekaju sa simptomima ili se tada 

intenziviraju tegobe, ali noći su nam najteže. Teške su zbog organizovanja transporta pacijenata i 

pronalaska slobodnih mesta", naveo je Stevanović posle sastanka direktora kovid bolnica sa ministrom 

zdravlja Zlatiborom Lončarom. 

Situacija se ne smiruje, a broj pacijenata sa teškom kliničkom slikom je veliki, ocenio je Stevanović. 

Traži se mesto više, ali još uvek uspevamo da smestimo sve pacijente. Čekanja su ogromna, gužve su još 

veće, naglasio je direktor Infektivne klinike. 

"Da li mi možemo pravovremeno i brzo da zbrinemo sve bolesnike – ne možemo. Apelujemo na 

strpljenje, pogotovo u prijemno-trijažnim centrima", rekao je Stevanović. 

Naveo je da zdravstveni sistem u ovom trenutku brže i više ne može, ali da još uvek može da se obezbedi 

mesto za sve pacijente. 

"Da li će pacijent biti primljen u Beogradu ili Sokobanji zavisi od trenutno slobodnih postelja, ali i težine 

kliničke slike i toga da li pacijent može da se transportuje", objasnio je Stevanović. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"Dobre želje i namere, ali NEMA ŠANSI": Kon o popuštanju mera, kaže i da je pik iza nas, ali nam jedna 

KULMINACIJA tek sledi 

"Mislim da su to dobre želje i namere, ali mislim da nema šanse. Nije lako ovo komunicirati i svako oseća 

težinu svake izgovorene reči. Treba da se spusti ta kriva dovoljno da bismo govorili o popuštanju mera", 

ovako je eventualno popušanje mera prokomentarisao Epidemiolog Predrag Kon. 

Govoreći o merama Kon je za TV Pink rekao da postoje drugačiji aspekti, ali se na kraju svi iz Kriznog 

štaba slože. 

- Medicinski deo Kriznog štaba je restriktivniji i to je normalno. Mi sa pozicije lekara ne možemo da 

vodimo računa o ekonomskim stvarima i ne možemo da se saglasimo da je to važnije od čuvanja života - 

rekao je Kon. 

Na tvrdnje koje su se pojavile u javnosti da će se pred Novu godinu otvoriti butici, naš stručnjak stavio je 

tačku i rekao da je to malo izvesno da će se desiti. 

Kriva se neće spustiti tako lako 

- Dobro je to što se zaravnjuje i što se spušta. Epidemiološka situacija je i dalje vanredna. Bolnice su 

dupke pune. Nismo došli do balansa da je otpust i prijem na jednakom nivou - kazao je epidemiolog 



 
 

Predrag Kon i naglasio da je situacija esktremno složena zbog toga što je zdravstveni sistem predugo 

prenapregnut. 

On je istakao da će ovaj period duže trajati nego što bi voleli, jer kriva ne silazi tako lako. 

- Sad se pokušava sa oksigenom terapijom što duže. To je način da se davanjem kiseonika u što većim 

količinama oporavi što više pacijent pre nego što se stavi na respirator - istakao je Kon i dodao da ima još 

mesta za one koji bi na intenzivnu negu. 

O svetom Nikoli i Novoj godini 

Kon je naveo da su želje i da sve stane i ponovio je da je glavni protivnik virus. On se osvrnuo i na 

planiranje proslave Nove godine. 

- Različite su reakcije. Ne mogu da razumem da neko želi da zatvori oči pred virusom. Ne mogu da se 

postavim kao neki protivnik tim ljudima, ja želim i njih da zaštitim, a to su zabrane. Situacija je 

kompleksna, a pogotovo što se to dešava svuda na svetu - negde oštrije, negde manje oštre - navodi 

epidemiolog. 

Govoreći o slavama i izazovima za vikend što se tiče Svetog Nikole Kon kaže da i Krizni štab reflektuje 

različita mišljenja u narodu. 

- U ovoj situaciji jasno je da je sve prepušteno nekoj savesti. Svima koji praznuju želim da svog zaštitnika 

proslave što mirnije. Svako slavlje treba da bude takvo da ne dođe do zaražavanja - kaže dr Kon. 

Vakcinacija će se sprovoditi cele godine 

Vakcinacija je kompleksan i složen posao, naglasio je Kon. 

- Batut je napravio plan imunizacije, Agencija za lekove će pregledati detaljno dokumentaciju i tada kreće 

jedna aktivnost koja više decenija nije bila takva, a to je vakcinacija koja će se sprovoditi tokom cele 

godine. Zdravstveni radnici su prioritet, takođe se govori o socijalnim ustanovama. Razmišlja se i o vojsci 

i policiji i o najstarijima - ističe Kon. 

Epidemiolog je kazao da ljudi koji ne žele da veruju su kao noj koji kada se uplaši zarije glavu u pesak. 

- Treba da se ujedinjujemo i da shvatimo da svako radi svoj deo posla. Kažnjavanje je neophodno. Što se 

virusa tiže prošli smo kulminaciju, ali što se ponašanja tiče ulazimo tek u kulminaciju - objasio je Kon. 

On je naglasio i da će se raditi ispitivanja nakon trećeg talasa o tome koliki je imunitet izgrađen, ali da u 

ovom trenutku o tome ne treba da se spekuliše. 

 



 
 

 

 

Lončar sa zdravstvenim inspektorima: Pred nama je složen period godine - proslave, slave, praznici i 

druženja, uloga inspektora velika 

Živimo u vremenu velike epidemije koja se dešavaju jednom u 100 godina. Sve oči i sva nadanja građana 

s pravom su bila usmerena ka našoj inspekciji, ka ljudima koji su još od marta na terenu, dan i noć, 

kontrolišući primenu mera, rekao je ministar zdravlja Zlatibor Lončar, koji se danas sastao sa sanitarnim 

inspektorima. 

Kako je dodoa, u epidemiološkom smislu pred nama je složen period godine, period proslava, slava i 

praznika, odnosno okupljanja i druženja. 

- Shodno aktuelnoj epidemiološkoj situaciji i protivpandemijskim merama koje su trenutno na snazi ili će 

uskoro biti donete, opet će najveća odgovornost i najveća pažnja javnosti biti na našoj inspekciji - istaka 

je on. 

Tom prilikom ministar je izrazio zahvalnost svim zdravstvenim inspektorima, od Preševa do Subotice, na 

časnom i odgovornom obavljanju profesionalnih zadataka u cilju kontrole epidemije korona virusa. 

- Naši inspektori su samo u prethodnih mesec i po dana doneli preko 80.000 rešenja o karantinu, a da od 

marta do decembra obavili su 130.000 inspekcijskih nadzora poštovanja i primene mera. Vaš rad, vaša 

predanost i posvećenost, danas su više nego ikada u interesu čitave zemlje i svih naših građana. 

Apsolutno sam siguran da ćete i dalje raditi svoj maksimalno odgovorno i časno, kao i do sada, i tako 

štititi građane od širenja virusa - istakao je ministar Lončar. 

Pomoćnik ministra zdravlja za inspekcijske poslove dr Goran Stamenković zahvalio je ministru Lončaru 

na podršci, i istakao da ovako jaka podrška resornog ministra i čitave države daje dodatni motiv svim 



 
 

zdravstvenim inspektorima da nastave da se odlučno bore za poštovanje protivepidemijskih mera i 

zaštitu zdravlja stanovništva. 

Posebna pažnja na sastanku posvećena je aktivnostima sanitarne inspekcije tokom predstojeće zimske 

sezone u ski centrima, kao i izazovima modalitetima rada inspekcije u cilju omogućavanja maksimalnog 

poštovanja aktuelnih epidemioloških mera tokom novogodišnjih i božićnih praznika. 

 

 

Na Banjici ove godine obavljeno 9.000 operacija manje u odnosu na prošlu 

U Institutu za ortopediju "Banjica" u ovoj godini je obavljeno oko 9.000 operacija manje u odnosu na 

prošlu godinu, odgovorio je v.d. direktora tog instituta Zoran Baščarević za rubriku "Građani traže da 

novinari pitaju" Udruženja novinara Srbije. 

Kako se navodi u saopštenju UNS, Baščarević je naveo da je u 2019. godini u Institutu za ortopediju 

"Banjica" obavljeno približno 13.000 operacija, a tokom 2020. oko 4.000. 

U Institutu za onkologiju i radiologiju Srbije od početka epidemije koronavirusa do oktobra meseca 

obavljeno je 318 operacija manje u odnosu na isti period prošle godine, rečeno je ranije za UNS. 

"U periodu od marta do oktobra 2019. operisano je 2.283 pacijenata, a u istom periodu 2020. godine - 

1.965 pacijenata", rekao je pomoćnik direktora za zdravstvenu delatnost Instituta za onkologiju i 

radiologiju Srbije Nebojša Miletić. 

 



 
 

 

 

POPUNjENI SVI KAPACITETI U NIŠU: 90 odsto kovid pacijenata u Kliničkom centru je na respiratorima 

TRENUTNA epidemiološka situacija u Nišu je vanredna, svi kapaciteti su već popunjeni, ukupno je 440 

kovid pacijentima u kovid bolnicama, a jedinice intenzivne nege nedeljama unazad su na maksimumu. 

Epidemiolog dr Nikola Milenković iz Kliničkog centra "Niš" za Kurir televiziju je još rekao da u tu ustanovu 

dolaze pacijenti iz cele Srbije. 

- Lakši idu u halu Čair, oni malo teži u vojnu bolnicu, a nejteži idu kod nas u KC. Mi kao tercijalna 

ustanova uglavnom primamo one najteže pacijente, to su većinom, ako ne 90 odsto, oni koji u svom 

lečenju zahtevaju kiseoničku potporu - rekao je epidemiolog za Kurir TV. 

 

 



 
 

 

 

Otkrivamo: Vakcinacija u Srbiji počinje do 1. aprila 

Očekujem da će vakcinacija protiv koronavirusa u Srbiji početi u prvom kvartalu naredne godine, kao i da 

će u tom periodu biti vakcinisani prioriteti - stariji građani, zdravstveni radnici i građani izloženi riziku 

zbog posla, kaže za Nova.rs prof. dr Miroslav Savić, član Komisije za registraciju lekova pri Agenciji za 

lekove i medicinska sredstva (ALIMS). Dalje objašnjava na koji način strane zemlje sprovode registraciju 

vakcine protiv korone i na koji način se to radi u Srbiji. 

Američka uprava za hranu i lekove (FDA) saopštila je da je u petak, 11. decembra, dozvolila upotrebu 

vakcine za kovid-19 koju su razvili američka farmaceutska kompanija Fajzer i njen nemački partner 

Bajontek. 

Upravo ove dve kompanije predale su 2. decembra srpskoj Agenciji za lekove dokumentaciju za 

registraciju vakcine protiv koronavirsa. 

Na pitanje da li će odluka FDA uticati na proces registracije ove vakcine u Srbiji, Savić kaže “ne direktno”. 

Podseća da su i druge zemlje poput Kanade i Singapura, za pojedine vakcine protiv korone dale neku 

vrstu privremene autorizacije. 

“Procesi autorizacije u različitim zemljama su nezavisni, ali je jasno da regulatorne agencije u svetu 

generalno procenjuju da su ispunjeni neophodni zahtevi vezani za kvalitet”, kaže za Nova.rs redovni 

profesor na katedri za farmakologiju. 



 
 

Objašnjava da kvalitet vakcina protiv korone u ovom trenutku jedino što može može da se proceni u 

potpunosti i objašnjava šta to podrazumeva: 

“Procenjuje se biohemijska, mikrobiološka dokumentacija i odgovarajući uzorci. Sprovode se predviđena 

meranja, testiranja odgovarajućim farmakopejskim procesima.” 

Procena bezbednosti i efikasnosti moguća je, kako kaže, samo u relativnom smislu “s obzirom na to da 

su dostupni podaci vremenski skraćeni”. 

Iz tog razloga se za vakcine protiv koronavirusa trenutno izdaju samo privremene dozvole i ne očekuje se 

da bilo koja agencija za lekove u ovom trenutku izda punu dozvolu. 

Izdavanje privremenih dozvola zakonski regulisano 

Profesor objašnjava da je Srpski Zakon o lekovima i medicinskim sredstvima usaglašen sa Direktivom 

Evropske unije koji pokriva problematiku vezanu vakcine: 

“Tu postoji nekoliko podopcija vezanih za tipove autorizacija. Ništa nije ad hoc, u pitanju su poznata 

zakonska rešenja.” 

Konkretno, u SAD se očekuje da, kada prođe šest meseci otkad je prosečan ispitanik uključen u kliničku 

studiju o Fajzerovjoj vakcini, bude zatražena puna autorizacija, kaže profesor. 

Podseća i da svi aktuelni procesi registracije u zapadnim zemljama – od strane EMA u Evropskoj uniji, 

FDA u SAD, MHRA u Velikoj Britaniji, idu po proceduri koja se zove Emergency Use Authorization 

(registracija za hitnu upotrebu). 

Znači da je i sam proces izdavanja dozvola kraći nego inače, a Savić smatra da Srbija ni u tom smislu ne bi 

trebalo da se razlikuje, jer “svi smo u istom brodu”. 

Kako je ranije objasnio za Nova.rs, iz tog razloga nije nerealno očekivati da Fajzer/ Bajontek vakcina u 

Srbiji bude odobrena za menje od mesec dana. 

Kad možemo da očekujemo vakcinaciju? 

Profesor smatra da početak vakcinacija u Srbiji, nakon što vakcina prođe autorizaciju, zavisi od realne 

logistike, tj. dostupnosti samih vakcina. 

Uprkos oprečnim izjavama političara, Savić je optimističan i smatra da će do vakcinacije doći u prvom 

kvartalu naredne godine. 

“Postoji samo par zemalja u kojima je počela vakcinacija. Da li možemo da budemo u prvih 5, 6, 7? 

Verovatno ne možemo, ali sigurno nećemo biti ni posle 100. mesta, to sigurno nećemo biti”, tvrdi Savić. 

Izražava nadu da će u toku prvog kvartala naredne godine biti vakcinisani prioriteti – starije osobe 

(idealno svi stariji od 60 godina), zdravstveni radnici i drugi profesionalci koji su najviše izloženi riziku. 



 
 

Na pitanje da li očekuje da to bude Fajzer/ Bajontek vakcina, podseća kako su u Srbiju stigle i prve doze 

ruske vakcine Sputnik V. 

Dokumentacija za registraciju još uvek nije dostavljena, a profesor objašnjava da je svaki proizvođač u 

obavezi da dostavi i dokumentaciju i uzorke. 

“Očekujem da će sve što nije kompletirano uskoro to i biti”, kaže on. 

Smatra da bi za svaku zemlju bilo idealano da ima više vakcina protiv korone – jer ne razvija svaka 

vakcina isti tip imunosti. Zbog toga se nada da će i u Srbiji uskoro biti odobreno više od jedne. 

Građanima poručuje da strogo poštuju epidemiološke mere, a posebno da u toku praznika ne bude 

mešanja između domaćinstava i da se ne ide kod starijih osoba. 

“To će trenutno mnogo više uticati na tok epidemije nego da li će program vakcinacije početi nedelju ili 

dve ranije ili kasnije”, poručuje. 

 


